
 
 
 

 
 
 
 
 
 

BESZÁMOLÓ 
A 2019. ÉVBEN VÉGZETT MUNKÁRÓL 

 
 

Polgárőr szervezetünk az elmúlt évben is folytatta Alapszabályában rögzített, a 
Közgyűlés által elfogadott bűnmegelőző tevékenységét. A végzett munka színvonala nem 
romlott, a fluktuáció nem befolyásolta lényegesen sem a létszámunkat, sem a munkánk 
színvonalát. Az év során 68 fő körül mozgott a létszámunk. 

 
Kapcsolataink korrektek, erősek: a kerületi Önkormányzattal, a Rendőrkapitánysággal, 

a Közterület-felügyelettel szinte napi kapcsolatunk van, az OPSZ és BPSZ megbízható 
tagszervezete vagyunk. A József Attila Művelődési Központtal kölcsönösen előnyös 
együttműködést alakítottunk ki. A kerület civil szervezeteivel Civil Kerekasztal formájában 
építjük kapcsolatainkat, és együtt alakítjuk a civil társadalmat. Közösen kezdeményeztük a 
XIII. kerületben egy emlékmű felállítását, amely a háborús áldozatoknak állít emléket. Ennek 
ünnepélyes átadása 2018. november 10-én megtörtént, koszorúzásain mindig részt veszünk. 

 
A legfontosabb szakmai együttműködés a kerületi Rendőrkapitánysággal van. 

Kölcsönösen részt veszünk egymás beszámoló, értékelő ülésein, tanácskozásain. Havonta 
szervezzük, hetente pontosítjuk közös akcióinkat, szolgálatainkat. Az év során 101 
alkalommal voltunk együtt a köztereken. 1-1 esetben segítettek polgárőreink körözött bűnöző, 
ill. bűncselekményt elkövető elfogásában, rendszeresen volt közös ifjúságvédelmi szolgálat, 
gyorsulási verseny ellenőrzés. A kapcsolattartásban vezető szerepet játszik elnökhelyettesünk, 
Cser-Szűcs Péter. 

 
Legfőbb támogatónk a kerületi Önkormányzat. Nemcsak pénzügyi, hanem elvi 

szempontból is jelentős a támogatás: az önkormányzati képviselők ismerik, elismerik 
szervezetünk tevékenységét, saját területükön segítik működését. Minden évben beszámolunk 
tevékenységünkről a Jogi- és Közbiztonsági Bizottság előtt, amely pályázat formájában is 
támogatja szervezetünket. Az Önkormányzat az új ciklusra is megkötötte velünk az  
együttműködési megállapodást, amely alapján támogatja munkánkat, ez adja a stabil 
gazdálkodásunk alapját.  

 
A kerületi jegyző felhívása alapján folyamatosan figyelemmel kísértük a közterek 

köztisztaságát, segítettük a kerületi rendezvények nyugalmát. Ott voltunk az Angyalföldi 
Utcabálon, a Vízi-majálison, a Nemzetiségi Fesztiválon, a Mihály napi búcsún, a Pozsonyi 
Pikniken, Életmód Napon, Bűnmegelőzési Napokon, lakóközösségi rendezvényeken, nyáresti 
koncerteken, emléktábla avatásokon, koszorúzásokon, kerületi ünnepségeken, és más 
közösségi megmozdulásokon. Összesen mintegy 2600 órában biztosítottuk a különböző 
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rendezvények nyugalmát. A rendezvényeken Gáspár Zsuzsa, Farkas Pál, Neiser Ferenc, 
Makai-Kiss Ferenc, Erdős László, Radó Gábor, Gál Kálmánné és a Previ csoport volt jelen 
legtöbbször. 

 
Rendszeresen megbeszéljük közös teendőinket a Kábítószerügyi Egyeztető Fórum 

(KEF) tagszervezeteivel, és együttműködünk a kerületi Prevenciós Központtal a csellengő 
fiatalok segítése érdekében. A Prevenciós Központ több munkatársa egyben kerületi polgárőr 
is, a járőrözéseik során kiemelten figyelnek a terek, közterületek rendjére, a környék 
nyugalmára. Zavaró körülmények esetén közbelépnek, hatáskörükben intézkednek, vagy 
hívják a kerületi Rendőrkapitányság, ill. Közterület-felügyelet szakembereit. Rendszeresen 
közös szolgálatokat teljesítenek a felelős szervezetek, a polgárőrök a rendőrség és a KEF 
információit is figyelembe véve segítenek a kerület közbiztonságának erősítésében. 
Polgárőreink részt vesznek a KEF által szervezett képzéseken, csoport összekovácsolási 
programokon, szakmai fórumokon, nyílt napokon. A kerület különböző pontjain 
megszervezett Lakótelepi Napok keretében közösen tájékoztatják a látogatókat a 
szenvedélybetegségekről, a fiatalok védelméről, a megelőzés lehetőségeiről. A polgárőr 
járőrök útjuk során figyelik a drogozó, szipuzó, alkoholt fogyasztó társaságokat, csoportokat, 
különösen a fiatalkorúakat. Együttműködési Fórumon egyeztetjük a közterületi feladatokat az 
erre illetékes szervekkel, szervezetekkel. A feladatokat elsősorban Pál Attila, Németh Borbála   
koordinálta és vezette, a Prevenciós csoport tagjaival. 

 
A példaszerűen és hatékonyan működő környezetvédelmi együttműködés keretében 

felhívtuk az illetékesek figyelmét az utak kátyúira, terek rendetlenségeire, hibáira, a 
közvilágítás problémáira, gázszivárgásra, illegális szemétlerakásra, a bevásárló központok 
környékén tapasztalt anomáliákra. Gyakran a kerületi Közterület-felügyelet szakembereivel 
közös járőrözéssel erősítettük a közbiztonságot (73 alkalom). A közös szolgálatokat 
többségében Plutzer Attila, Plutzer Zsolt, Váradi Tamás, Csery-Szűcs Péter, Laczkovits János 
vállalta. 

 
Mindezek elismeréseként szervezetünk 2019. évi kerületi Civil Napon második 

alkalommal vehette át a Civil Kerekasztal általi javaslat alapján a Civil Vándorkupát. Az 
elismerés minden polgárőr munkájának elismerése! 

 
A BPSZ akciókban lehetőségeinknek megfelelően vettünk részt. Okosodtunk a BPSZ 

által szervezett képzéseken, minden tagunk letette a polgárőr alapvizsgát. A jó idő is velünk 
volt az Országos Polgárőr Napon. A BPSZ felkérésére több alkalommal biztosítottunk, 
segítettünk terület-biztosításban, zárásokban, kiürítésben. Ezekben kiemelkedően teljesített 
Plutzer Attila, Plutzer Zsolt, valamint Farkas Pál, Neiser Ferenc, Enyedi József és 
alkalmanként Lyons Krisztián. 

 
A katasztrófavédelem területén kevés segítséget tudtunk nyújtani a szakmai 

szervezeteknek. Ennek a hiánynak a kiküszöbölésére egy ezzel a területtel foglalkozni kívánó 
szakmai katasztrófavédelmi polgárőr egyesület megalakulását támogattuk, amely a megfelelő 
kiképzések és gyakorlatok után jelentős segítséget tud adni tűzesetek, árvízi károkozások, 
vízrendészeti problémák, és más katasztrófa helyzetek megelőzésénél, elhárításánál, 
kezelésénél. Az egyesület az év során aktívan részt vett a vízrendészeti feladatok 
elvégzésében. 
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A budapesti Postával kötött együttműködési megállapodás alapján a kijelölt 
postafiókot rendszeresen figyeljük. Részt vettünk a pénzes-postások kísérésében, így 
biztosítva a nyugdíjak biztonságos kézbesítését, 2019-ben 126 órában.  

 
Jó a kapcsolat a József Attila Művelődési Központtal, amely egyben a kerület civil 

központja is. Rendszeres rendezvényeikkel, figyelem-felkeltő híreikkel segítik mindennapos 
munkánkat, eligazodásunkat a jogrendszer útvesztőiben. Minden évben részt veszünk a 
kerületi Civil Nap rendezvényén. Együttműködési megállapodásunk alapján segítünk a 
pártsemleges rendezvényeik biztosításában. Elnökhelyettesünk képviseli szervezetünket az 
egyre erősödő, növekvő létszámú Civil Kerekasztal ülésein. 

 
Kiemelten kezeltük a központi, fővárosi célkitűzések teljesítését: nagy gondot 

fordítottunk az iskolák környéke nyugalmának biztosítására, a gyerekek közlekedésének 
biztonságára. 2 iskolánál naponta figyeltük a közlekedés rendjét. A Prevenciós Központ 
munkatársaival közös járőrözéssel figyeltünk a csellengő fiatalok tevékenységére, a 
drogfogyasztás visszaszorítására. Sok gondot okoz a Népsziget, az ott található régi 
gyárépületek, romos helyiségek, életveszélyes épületrészek. Ezek ellenőrzésében, a 
problémák jelzésében, a balesetek megelőzésében Soltész János a Népsziget csoporttal 
tevékenykedik nap, mint nap, gyakran a Previ csoport támogatásával. 

  
2019-ben több mint 7000 órát töltöttünk az utakon, tereken, és mintegy 2000 órában 

végeztünk adminisztratív tevékenységet, szervezői feladatot. Sokat autóztunk a kerületben, 
több mint 9200 km volt a megtett táv. A járőrözést segítették a szolgálati autók, amelyek 
cégautó-adóját megkaptuk az OPSZ-től, és elszámoltunk a kapott támogatással. Már két új 
autó segíti a járőrözést, amelyeket az Önkormányzat pénzbeli segítségével szereztünk be. 

 
Ünnepek idején fokozottan figyeltük a forgalmas csomópontokat. Nagyon hatásos volt 

az Aranyvasárnapi bűnmegelőzési akció, ahol minden csoportunk képviseltette magát 
(összesen 27 fő).  

 
A kerület problémás területein rendszeres jelenléttel jelentősen lecsökkentettük a 

rendbontások számát, jeleztük a parkrongálásokat, így a környékek helyzete számottevően 
javult. Az Oroszlán patika kérésére az esti órákban rendszeresen jelen vagyunk - Gáspár 
Zsuzsa személyében - a biztonság érdekében. 

 
Szervezeti életünkről: rendszeresen megbeszéljük teendőinket, akcióinkat. 

Legfontosabb döntéshozó a közgyűlés, év közben minden fontos kérdésben közösen döntünk 
a csoportok vezetőivel, az elnökséggel. A tagdíjakat polgárőreink befizetik, mi is időben 
teljesítjük a BPSZ felé. Hétfőnként ügyeletet tartunk az irodában. 

 
Honlapunk (www.angyalfoldpolgarorseg.hu) sikeres, látványos oldalain mutatjuk be 

tevékenységünket. Sokan így találtak meg bennünket, és léptek be a szervezetbe. 3200000 fő 
felett jár az oldal látogatottsága! 

 
Az Ifjú Polgárőr akció hatására megindult a fiatalok jelentkezése, többen már sikeres 

polgárőr vizsgát is tettek! Rendszeresen részt vesznek a csellengő fiatalokkal kapcsolatos 
felvilágosító, segítő járőrözésben, amelyet gyakran kerékpárral látnak el. Kerékpárokkal és 
sisakokkal láttuk el a fiatalokat. Új eszközként jelent meg az elektromos roller, amelynek 
használatával kapcsolatban még hiányosak a jogszabályok. A 18 életévüket betöltő fiatalok 

http://www.angyalfoldpolgarorseg.hu/
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leteszik a polgárőr vizsgát, és többségében aktívan maradnak a szervezetünkben. Örülünk 
döntésüknek! 

 
Az év során szervezetünk az OPSZ-től egy segédmotort kapott, amelyet a Népszigeten 

alkalmazunk. Ugyanitt működik egy lovas polgárőr csoport, akik rendszeres jelenlétükkel 
hozzájárulnak a terület rendjéhez, tisztaságához, nyugalmához. 

 
Fegyelmi helyzetünk stabilnak mondható. Jól működik a 3 hónapos próbaidő 

rendszere. Az apróbb problémákat szervezeten belül rendezzük. Az év során megváltunk 
azoktól, akik huzamosabb ideig nem vették ki a részüket a közös munkából. Ez is oka a 
viszonylag alacsonyabb létszámnak.  

 
A gazdálkodásról: pénzügyi helyzetünk stabil, gazdálkodásunk kiegyensúlyozott, 

tervszerű, átgondolt és megfontolt. A Felügyelő Bizottság szakszerű ellenőrzései, javaslatai 
jól segítik a számviteli szabályok betartását. A könyvelést szakember végzi. 

 
Az év során bevételünk közel 4,5 millió Ft volt. Legnagyobb támogatónk az 

Önkormányzat, összesen 2.000.000,- Ft-tal segítette működésünket (éves megállapodás 
alapján). 2019-ben a BPSZ pályázaton 2x400000.- Ft-t nyertünk, működésre és polgárőr 
ruházatra. Plusz támogatásként 50000.- Ft-ot utaltak át részünkre a lovas járőrözés 
segítéseként. Önkormányzati pályázaton 400000.- Ft-ot kaptunk elektromos rollerekre, a 
SZEM Bizottság 20000.- Ft-tal ismerte el a közösségünk munkáját a kerületi kulturális 
eseményeken, rendezvényeken. A Civil Vándorkupáért az Önkormányzat 100000.- Ft-ot utalt 
át részünkre. A kapott összegekkel szabályosan, határidőre elszámoltunk. 

 
November végén licitálási módszerrel eladtuk az Opel Agila szolgálati gépkocsinkat 

450000.-Ft-ért. A biztosítóktól 87786.- Ft-ot kaptunk vissza. 
 
Az adó 1 %-ából utalható összeg sajnos nem emelkedett 2019-ben sem, 45310.- Ft-ot 

utalt át a NAV részünkre. A tagdíjat mindenki befizette, bár az időbeliség nem mindenkinek 
erőssége. A notórius nemfizetőktől megváltunk.  

 
Az év során pénzünket takarékosan, átgondoltan költöttük. A bevételek fedezték 

kiadásainkat, amely 4,45 millió Ft volt. Az összeg legnagyobb részét a járőröző gépkocsik 
működtetésére (1,07 millió Ft, mintegy 700000.-Ft-tal kevesebb, mint az előző évben), és a 
szervezeti élet feltételeinek megteremtésére fordítottuk. 

  
A módszeres gazdálkodásnak megfelelően egyre több polgárőrünk rendelkezik az 

OPSZ által javasolt (előírt) ruházattal, amelyre 302 ezer forintot adtunk ki. Minden 
számlánkat időben kifizettük.  

 
Összességében: eredményes évet zártunk, büszkék lehetünk sikereinkre. 

Elmondhatjuk, hogy a már kétszer kapott „Az év polgárőr egyesülete” cím és a Civil 
Vándorkupa valóban jó helyre került, stabil, folyamatosan jól teljesítő szervezetet 
képviselünk. 

 
Köszönjük a támogatást, a segítő együttműködést! 
 


